
UCHWAŁA NR XXVII/244/2021 

RADY GMINY LINIEWO 

z dnia 13 maja 2021 r. 

 

w sprawie rozpatrzenia skargi 

 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15   ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym (Dz. U. z 2020 r. poz. 713 z późn. zm.) oraz art. 229 pkt 3 ustawy z dnia 14 

czerwca 1960 r. Kodeks postepowania administracyjnego (Dz. U. z 2020 r. poz. 256  

z późn. zm.) na wniosek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji uchwala się, co następuje: 

 

§ 1. 1. Uznaje się za bezzasadną  skargę Pana Andrzeja Łankowskiego na 

działalność Wójta Gminy Liniewo. 

2. Rozstrzygnięcie, o którym mowa w ust. 1 zawarte jest w uzasadnieniu do uchwały. 

§ 2. Zobowiązuje się Przewodniczącego Rady Gminy Liniewo  

do poinformowania skarżącego o sposobie załatwienia skargi. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

  

 

Przewodniczący Rady Gminy     

              Adam Sosnowski 

 

  

UZASADNIENIE 

 W dniu 25 marca 2021 r. do Rady Gminy Liniewo wpłynęło pismo  

od Wojewody Pomorskiego, którym przekazano skargę Pana Andrzeja Łankowskiego 

na postępowanie Wójta Gminy Liniewo związane w ocenie skarżącego z niewłaściwym 

postepowaniem Wójta w sprawie działalności ocynkowni i malarni firmy Vistal. 

Skarżący twierdzi, że powiadamiał Urząd Gminy o nieprawidłowościach jakich miałaby 

dopuszczać się firma w procesie produkcji jednak brak było reakcji na jego prośby  

i wnioski ze strony Wójta Gminy. Ponadto zarzuca Wójtowi, że gra na zwłokę stawiając 

mieszkańców przed faktem dokonanym, sugerując również jakiś interes  

w przeciąganiu sprawy. 

Komisja zapoznała się korespondencją pomiędzy Wójtem Gminy Liniewo a Panem 

Andrzejem Łankowskim, który występuje w imieniu własnym bądź mieszkańców  

ul. Dworcowej i Nasiennej w Liniewie , która przedstawia się następująco.  



 W dniu 2 października 2020 r. do Urzędu Gminy w Liniewie wpłynęło pisma w 

imieniu mieszkańców podpisane przez Pana Andrzeja Łankowskiego, w których 

zwracają się z prośbą o zorganizowanie spotkania Wójta Gminy, przedstawicieli Urzędu 

Gminy, przedstawicielami firmy Vistal oraz mieszkańcami gminy i prasą. Nie czekając 

na odpowiedz w dniu 12 października 2020 r. wpłynęło kolejne pismo, w który Pan 

Andrzej Łankowski sugeruje, że Wójt celowo nie zwołuje spotkania grając na zwłokę, 

wykorzystując celowo sytuację związaną z COVID-19. 

Na te pisma w dniu 28 października została udzielona odpowiedz podpisana  

z upoważnienia Wójta przez Kierownika Referatu Rolnictwa i Gospodarki 

Nieruchomościami Piotra Piwowarczyka, w którym poinformowano, że z uwagi na 

zagrożenie epidemiologiczne zorganizowanie spotkania w tak szerokim gronie jest 

niemożliwe. Poinformowano również, że mając na względzie ważny społecznie interes 

mieszkańców wszelkie decyzje podejmowane w tej kwestii będą podejmowane  

z poszanowaniem dobra mieszkańców Liniewa. Poinformowano również, że wnioski te 

przyjmowane są jako wstępne zastrzeżenia do planowanej działalności na terenie 

zakładu oraz poinformowano, że dla tego terenu przyjęto uchwałę Rady Gminy  

o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 

 Drugie pismo w sprawie zagospodarowania działki nr 500/2 w Liniewie po byłej 

ocynkowni Vistal wpłynęło w dniu 6 listopada 2020 r., w którym podpisanych ośmiu 

mieszkańców ul. Dworcowej i Nasiennej w Liniewie wnioskują o ujęciu  

w opracowywanym planie zagospodarowania przestrzennego wnioskowanej działki 

jako tereny usługowe. W odpowiedzi udzielonej 23 listopada 2020 r. przychylono się do 

wniosku, stwierdzając, że uwagi zostaną przedstawione projektantowi planu oraz 

poinformowano, że uwagi do planu będzie można składać w ciągu 2 tygodni od dnia 

ogłoszenia Wójta Gminy. 

 Kolejne pismo w imieniu mieszkańców podpisane przez Pana Andrzeja 

Łankowskiego wpłynęło do urzędu w dniu 9 marca 2021 r. w którym zapytuje jakie 

kroki poczynił Wójt Gminy celem sprzeciwu ponownego uruchomienia firmy Vistal 

oraz zarzuca Wójtowi, ze nie organizuje spotkania, o którym mowa w piśmie z dnia  

2 października. W odpowiedzi z upoważnienia Wójta Kierownik Piotr Piwowarczyk 

informuje, że w dniu 30 czerwca 2020 r. Rada Gminy Liniewo podjęła Uchwałę  

Nr XX/163/2020 o przystąpieniu do sporządzenia planu miejscowego dla wsi Liniewo. 

Prosi również o aktywne uczestnictwo w tym procesie, szczególnie w spotkaniach 

konsultacyjnych, które z uwagi na zagrożenie epidemiologiczne odbywać się będą on-

line. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji rozpatrywała skargę na posiedzeniu w dniu 

15 kwietnia 2021 r., na którym uznała skargę za bezzasadną wobec następujących 

faktów. 

 Nieprawdą jest, że Urząd Gminy w Liniewie „został przeobrażony w twierdzę” 

co stwierdza Pan Andrzej Łankowski w skardze. Urząd Gminy pracuje w dostosowaniu 

do aktualnych warunków związanych z wystąpieniem pandemii, co wiąże się  

z ograniczeniem petentów z wejściem do poszczególnych biur. Petenci obsługiwani są 

na parterze budynku w punkcie przyjęć interesantów a w miarę potrzeby merytoryczni 



pracownicy schodzą na wezwanie i załatwiają sprawy. Nie można więc mówić, że urząd 

jest zamknięty dla petentów. 

Działalność firmy Vistal była legalna, zatrudniała wielu lokalnych mieszkańców 

i nie ma żadnych dowodów, że w związku z jej działalnością były w okolicy 

zachorowania na choroby nowotworowe. Na wniosek mieszkańców były kierowane 

kontrole z Urzędu Gminy, które nie stwierdziły rażących uchybień, jedyne  

co stwierdzono to czasami przekroczenie hałasu oraz zauważono nieprzyjemne 

wyziewy. Nie było żadnych zaleceń od instytucji zewnętrznych związanych z ochroną 

środowiska czy ochrona zdrowia. Można stwierdzić, że były to uciążliwości związane  

z zakładem pracy w bliskim sąsiedztwie z osiedlem mieszkaniowym. W każdym bądź 

razie nie było tu żadnego zaniedbania ze strony Wójta Gminy Liniewo, którego Pan 

Łankowski oskarża. Były pisma mieszkańców ul. Dworcowej i Nasiennej opisane  

w uzasadnieniu, z których jasno wynika, że w żadnym przypadku nie można mówić  

o zaniechaniu Wójta czy jakiejś winie Wójta z tym związanej. Na wszystkie pisma 

została udzielona merytoryczna odpowiedz, mająca przede wszystkim na względzie 

dobro mieszkańców i wszystkie odpowiedzi zostały udzielone niezwłocznie  

w odpowiednim terminie. 

Na dzień dzisiejszy Wójt w pełni odpowiedzialnie śledzi poczynania inwestora  

i nie pozwoli na żadne przedsięwzięcia niezgodne z prawem czy będące uciążliwe dla 

mieszkańców, między innymi dlatego przystąpiono do opracowania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla tego terenu. W opracowywaniu planu 

mieszkańcy biorą czynny udział i ich uwagi są brane pod wzgląd przy ostatecznym 

przyjęciu planu. Dlatego Wójt zachęca mieszkańców ul. Dworcowej i Nasiennej  

w Liniewie do aktywnego uczestnictw w opracowywaniu planu. Opracowywanie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego jest procesem długotrwały więc 

zaleca się pewną cierpliwość a zapisy planu są prawem powszechnie obowiązującym 

wszystkie strony dla danego terenu. 

Wójt Gminy Liniewo poinformował nowego przedsiębiorcę o obawach  

i zastrzeżeniach mieszkańców oraz zasygnalizował potrzebę (konieczność) prowadzenia 

działalności nieszkodliwej, proekologicznej z poszanowaniem ochrony środowiska  

i zdrowia naszych mieszkańców gminy Liniewo, jako celu nadrzędnego  

w podejmowanych działaniach i czynnościach. 

Mając powyższe na uwadze Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy 

Liniewo uznała jak na wstępie i wnioskuje do Rady Gminy o podjęcie uchwały  

o bezzasadności skargi.  

  

    


